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Ugoden turistični promet na Gorenjskem 

N A P O V E D : Ugodnejše kot lani 
Preskrba še vedno slaba — Po sadje v Italijo 

PREMALO ZANIMANJA 
za železarske poklice na Jesenicah 

Podatki, da je bilo v obdobju januar—maj v glavnih turi
stičnih krajih radovljiške in jeseniške občine nad 183.000 
nočitev, ali za 67 odstotkov več kot v lanskem istem obdobju 
in da je bilo v tem času okrog 50.000 nočitev tujih gostov, so 
vsekakor razveseljivi in vzpodbudni. Tujih turistov je bilo 
sicer na Jesenicah in v Martuljku manj kot lani, zato pa 
jih je bift) v Kranjski gori za 34 odstotkov, v Bohinju za 
32 odstotkov in na Bledu za 9 odstotkov več kot lani v istem 
obdobju. 

V veliiki meri je temu pri
pomogla letošnja ugodna zi
m a in nove smučarske na
prave, zlasti v Bohinju in na 
Jesenicah. Toda dosti ugod
n i so tudi podafki za letoš
n j i junij. Čeprav je bilo v 
Kranjski gori in v Bohinju v 
juniju bolj malo gostov, jih 
je bilo še vedno več kot la
n i . Najugodnejši porast pa 
kaže Bled in ga tamkajšnji 
turistični delavci niti niso 
pričakovali. Imeli so okrog 
48.000 nočitev, ali okroglo 
5.000 več kot lani. Od tega 
je bilo nekaj nad polovico 
nočitev tujih gostov. Pov
prečno dnevno so imeli 
okrog 200 več gostov in so v 
letošnjem juniju prvič po 
vojni presegli številko 2000 
gostov v enem dnevu, in sicer 
19. junija. Druga značilnost 
je v tem, da so bili zlasti 
dobro zasedeni hoteli in da 
v juliju ne bodo tako zase
deni. Prav zaradi tega veljajo 
v hotelu Toplice predsezon-
ske cene do 15. julija: Hotel-

in kar je še bolj zanimivo, 
to, da je porasel iztržek pri 
prodaji pijač. Cene so nam
reč ostale na isti ravni, povi
šali pa so cene prehrani za 
15 do 20 odstotkov. Podobno 
je v hotelu Toplice. Tudi 
domačim turistom, ki so si 
rezervirali penzion, niso spre
menili cen. Tudi tu opažajo 
večjo potrošnjo kot prej. 

K živahnejšemu in večjemu 
zlasti izletniškemu in pre
hodnemu, prometu so pri
pomogle tudi olajšave na 
mejnih prehodih. Nepri
merno je namreč poraslo 
število raznih skupinskih 
izletov in tudi posameznih 
gostov, ki letujejo v sosed
nji Koroški. Hotel Krim na 
Bledu nudi takim skupinskim 
izletom kosilo s primerno ce
no v grajski restavraciji. Ta
ko je letos* ta restavracija 
dvakrat bolj zasedena kot 
lani in postrežejo dnevno tu
di do 150 kosil. Gosti, ki pri-ske zmogljivosti so v glav

nem razprodane in so v ^ hajajo na take izlete, se ob 
ugodnejšem položaju kot ob ogledu Bleda zelo pogosto 
Jadranu, kjer so v letošnjem 
letu preobčutno zvišali cene. 
Samo v hotelu Toplice so 
imeli v letošnjem juniju 2.000 
več nočitev kot v lanskem, 
čeprav je bilo lani ugodnejše 
vreme. 

Spričo liberalizacije mejnih 
prehodov in uveljavitve no
vega tečaja za dolar pričaku
jejo ugodnejšo sezono. Sicer 
konkretnih podatkov o tem, 
koliko je zaradi slednjega več 
gostov, še ni. Hoteli so v 
glavnem že v jeseni razpro
dali svoje zmogljivosti. V 
hotelu Jelovica so nam po
vedali, da sicer ni čuititi več
jega priliva gostov, da pa je 
porasel promet v menjalnici 

zelo 
zanimajo za pogoje bivanja. 
Obiskujejo pa tudi Bohinj, 
Kranjsko goro in druge kra
je. 

Preskrba s sadjem, mesom, 
v nekaterih primerih tudi s 
kruhom in podobnim, je še 
vedno pomanjkljiva. To velja 
tako za Bohinj, kot za Bled 
in Kranjsko goro. Tuji turi
sti v Kranjski gori si poma
gajo tako, da odhajajo z av
tobusom v Trbiž v Italijo, si 
nakupijo sadje in razne spo
minke, ker tega pri nas ni. 
V Bohinju niti ne namerava
jo odpreti paviljona za pro
dajo sadja, češ da se trgov
skemu podjetju ne izplača. 
Na Bledu je bil za .podobne 

namene postavljen ličen pa
viljon na najbolj izpostavlje
nem mestu, ob Kazini, žal je 
notri moč dobiti vse drugo, 
samo sadja zelo malo. Trgov
sko podjetje Agrarija, ki je 
sicer prevzelo ta lokal, oblju
be ne izpolnjuje. Gramofon
ske plošče z našo narodno 
glasbo so na Bledu začeli 
prodajati šele 20. junija. 
Skratka so to problemi, ki so 
vsem poznani a jih ne znamo 
in ne znamo odpraviti. J. P. 

Poročali smo že, da je bil 
ob letošnjem junijskem vpi
su na strokovni šoli železar
skega izobraževalnega centra 
na Jesenicah izreden naval. 
Največ kandidatov je bilo za 
tehnično srednjo šolo strojne 
stroke, manj za tehnično 
srednjo šolo metalurške stro
ke in še manj za poklicno in-
dustrijsko šolo, čeprav so ab
solventi te šole železarni naj
bolj potrebni. Glede na šte
vilo kandidatov, bi lahko imel 
v prihodnjem šolskem letu I. 
razred strojnega oddelka TSS 
paralelko, metalurški pa ne, 

čeprav je po metalurških teli. 
nikih večja potreba. Za po
klicno industrijsko šolo, pred
vsem pa za metalurške po
klice te šole, med jeseniška 
mladino ni več takega zani
manja kot je bilo nekoč. 

Vse kaže, da otroke jeseni, 
ških železarjev ne navdušuje
jo več poklici očetov, čeprai 
je bila to prav na Jesenicah 
dolgoletna tradicija. Temu so 
v veliki meri krivi starši, k i 
čestokrat pravijo: »Naš pa ža 
ne bo tovarniški delavec« in. 
podobno. —V. 

Posnetek s proslave na žirovskem vrhu. Levo skupina škofjeloških gimnazijcev, ki so pri
sotnim pripravili lep kulturni program 

Pred odločitvijo na loški skupščini 

ZNIŽAN PLAN IZVOZA? 
Na osmi skupni seji skupščine občine škofja Loka bodo 
razpravljali o problemih izvoza. Letošnji plan izvoza gospo
darskih organizacij je bil za 52 odstotkov večji, kot je bil 
dosežen izvoz v letu 1964. Pri izpolnjevanju izvoza v prvih 
motečih letošnjega leta pa se je pokazalo, da bo potrebno 
upoštevati razne spremembe, na katere ob sestavljanju druž
benega plana ni še nihče računal. 

Te spremembe so v prvi vr
sti v tem, da je Jugobanka' 
celotni tekstilni industriji 
zmanjšala izvozne obveznosti 
na račun povečanega izvoza v 
drugih gospodarskih panogah, 
prav tako pa se bodo seda
nje spremembe v gospodar
stvu morale odraziti tudi v 
izvozu. Tekstilna industrija bo 
pri tem seveda manj izvažala 
direktno, indirektno pa prav 
toliko, le da bo pri tem mo
rala izvažati industrija kon
fekcije. 

V loški občini so spremenila 
obveznosti glede izvoza v pr

vi vrsti tri podjetja: Gorenj
ska predilnica, Šešir in Mar
mor Hotavlje. Gorenjski pre
dilnici je znižala Jugobanka 
planske obveznosti glede izvo
za za 47 odstotkov. Razliko v 
zmanjšanju direktnega izvoza 
mora nadoknaditi z indirekt
nim izvozom. Tudi v šeširju 
so zmanjšali izvozne obvezno
sti za 50 odstotkov. V tekstil
ni industriji je šešir med pr
vimi podjetji v izvozu v pri
merjavi s celotnim bruto pro
izvodom. 

Marmor Hotavlje sam do 
Jugobanke nima obveznosti, 

kljub temu pa so predvidevali 
v družbenem planu 56.000 do
larjev izvoza. Zaradi poslab
šanja kvalitete izplena in ker 
kupci zlasti iz Švice in Nem
čije zahtevajo le prvovrstno 
kvaliteto, bo podjetje znižalo 
predvideni plan za" 46,5 od
stotka. 

Kljub tako znižanemu planu 
izvoza pa bo izvoz še vedno 
za 21 odstotkov večji, kot je 
bil realiziran v letu 1964. Gle-
de na to, da je bilo v petih 
mesecih letošnjega leta dose
ženih že 44,6 odstotka letnega 
plana, je moč sklepati, da bo 
plan v celoti dosežen in po
nekod morda celo presežen. 
Podjetje LTH in Gorenjska 
predilnica v škofji Loki ter 
Tehtnica v Železnikih so v pe
tih mesecih izvozile že preko 
50 odstotkov letnega plana. 

— Z. P. 

OBIŠČITE JUBILEJNI v M " 
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ZASEDANJE 
ATLANTSKEGA PAKTA 

PARIZ — Včeraj se je za-
!el v Parizu sestanek sveta 
Atlantske zveze. Ameriški dr
žavni podsekretar George 
Bali bo na sestanku poročal 
o vojaškem in političnem po
ložaju v Južnem Vietnamu. 
Zvedelo pa se je tudi, da na
merava zahodnonemški pred-

wnik sprožiti na zasedanju 
r/.pravo o Zahodnem Berlinu. 

HARRIMAN V MOSKVI 

MOSKVA — V Moskvo je 
-lopotoval potujoči veleposla
nik ZDA Harriman na »za
sebne razgovore« z visokimi 
vladnimi funkcionarji. Harri
man je povedal, da s seboj ni 
prinesel nobene Johnsonove 
poslanice o Vietnamu. 

r 

V . 

Nova alžirska vlada Je 
bila zaprisežena, ko je Jav
nost zvedela za njen sestav. 
Po tednih čakanja smo do
bili v roke spisek mini
strov, ki tvorijo najvišje 
državno telo. Pričakovati 
je bilo, da bodo okostje 
novi vladi dale vojaške 
osebnosti. Kot že večkrat 
v zgodovini je drugi človek 
v državi postal prvi. Pol
kovnik Bumedien je stopil 
za stopnico višje ln bo 
lastnoročno vodil vlado, 
zadržal pa je tudi svoj 
stari fevd, ministrstvo ob
rambe. V zadnjih dneh Je 
prišlo tudi do prvega so
očenja z novimi alžirskimi 
voditelji. Polkovnik Bume
dien se je v narodni palači 
v Alžiru pogovarjal iz oči v 
oči z zastopniki domačega 
in tujega tiska. To je bila 
tako prva priložnost, da je 
predsednik nove alžirske 
vlade lahko obrazložil smer
nice nove vlade. V okvir 
zaprisege vsekakor sodi, da 

Alžirska zaprisega 
spregovorimo o političnem 
načrtu, ki ga bo nova al
žirska vlada izvajala in da 
po dnevih negotovosti zve
mo, kakšen bo uradni al
žirski kurz po državnem 
udaru. 

Vlada v zameno za staro 
obliko osebne oblasti z vse
mi »znanimi in neznanimi 
zlorabami« obljublja obliko 
kolektivnega vodstva, kjer 
ne bo težko najti zdravil 
proti starim napakam. Pol
kovnik Bumedien je v svo
jem vladnem načrtu zago
tovil, da bosta v deželi vla
dala red in dobro funkcio
niranje državnih organov in 
ustanov. Vlada bo največ 
skrbi posvetila krepitvi na
cionalne neodvisnosti ln 
razvoju gospodarstva, ki 

mora biti postavljeno na 
zdrave osnove v okviru 
možnosti dežele. Vlada bo 
razvijala socialistično druž
bo, ki bo imela korenine 
v alžirskem odporu in v 
alžirski tradiciji. 

V zunanji politiki je pred 
novo vlado neprimerno 
manj zank. Temelje tej po
litiki bodo dala načela 
nevmešavanja, privrženost 
arabski enotnosti, obvezno
sti do krepitve enotnosti 
afriških držav in prijatelj
ski odnosi z vsemi država
mi, ki bodo spoštovale ne-
vmešavanje v notranje za
deve. Vlada bo zlasti ne
govala dobre odnose z ne
uvrščenimi državami in še 
posebej s socialističnimi. 

Nova alžirska vlada s 
svojimi načeli ni odkrila 

smodnika. Smernice nove 
vlade so tako splošne, da 
bi iz njih težko razbrali, 
kje je ločnica med prejš
njo in sedanjo vlado. Na
čela, ki jih je polkovnik 
Bumedien sporočil pred
stavnikom sedme sile, tega 
ne povedo. Kurz nove vlade 
bi naj pomenil, da se Alži
rija vrača k izvorom alžir
ske revolucije. Vendar na
stajajo ob takšnih trditvah 
različna vprašanja in ne
redko celo dvomi, če je res 
vojska edini in najbolj av
tentičen in pristen vir al
žirske revolucije? S takšni
mi vprašanji seveda ne za
kuhavamo kaše, ker bo slej 
ko prej tudi polkovnik Bu
medien na čelu sedanje 
vlade prišel do spoznanja, 
da se ostalih virov ne bo 
smel fidočati, sicer se bo 
znašel pred podobnimi te
žavami, kot njegovi pred
niki za krmilom alžirskih 

vlad. 

Tržič in njihov turizem 
Severni priključek — rešitev za turizem 

0 novih gospodarskih ukrepih 

J 

»Zaradi lepe okolice in značilnega starinskega mestnega jedra 
ter drugih zanimivosti Tržič radi obiskujejo turisti.« Tako 
piše v turističnem prospektu Tržiča. Iz prospekta izvemo še, 
kakšno lego ima Tržič, koliko ima prebivalcev, o industriji 
v mestu, zanimivostih, gostinskih obratih itd. Slike prikazu
jejo posamezne izletniške točke. Prospekt je sicer že malo 
»zastarel«, vendar pa vsak turist (ki govori slovensko aH 
srbohrvatsko) iz njega lahko izve kakšno je mesto, ki leži 
med Karavankami in Kamniškimi Alpami. Toda, ali res 
izve ...? 

Ker nas je zanimalo, kako 
se Tržič »turistično« razvija, 
kaj nameravajo v prihodnje 
in še marsikaj drugega, smd 
poprosili za razgovor načel
nika oddelka za gospodarstvo 
pri občinski skupščini tov. 
Andreja Žepiča. 

Velik del inozemskih turi
stov prihaja v Jugoslavijo čez 
Ljubelj. Vsi ti turisti so pri
hajali in odhajali skozi Tr
žič. Prav tako je bilo z ma
loobmejnim prometom in tu
di domači turisti so priha
jali v mesto ter na izlete v 
okolico. Nova avtomobilska 
cesta pa pelje mimo mesta. 
Zanima nas, kako to vpliva 
na turizem pri.vas? 

»Zaradi nove ceste je na 
Ljubelju letos znatno več pre
hodov, ki iz dneva v dan na
raščajo. Posebno so se po
jačali od 3. julija naprej, ko 
Je bil odprt ljubeljski prelaz. 
Tako je v drugem polletju 
letos za 36 odstotkov več pre
hodov, kakor v istem obdob
ju lani. Tudi promet na Lju
belju se je precej povečal. 
Od 3,200.000 dinarjev meseč
no v lanskem letu na okrog 
6,000.000 dinarjev mesečno le
tos. Iz tega vidimo, da se Je 
zaradi nove ceste tujski tu
rizem precej povečal. Vendar 
pa moramo v Isti sapi ugoto
viti, da prav zaradi nje pri
haja sedaj v mesto veliko 
manj turistov kot prejšnja 
leta. To se opaža tudi v ma

loobmejnem prometu. Prav 
tako.se je tudi zmanjšal pro
met v trgovinah z 20 odstot
nim popustom za tuja pla
čilna sredstva.« 

Tržič je povezan z novo ce
sto na južnem delu mesta. 
Tuji turisti, ki bi se želeli 
ustaviti v Tržiču, bi morali 
torej z nove ceste nazaj. Ali 
ni nobene možnosti, da bi bi
lo mesto povezano s cesto še 
na severnem delu mesta? 

»Priključek na severnem 
delu mesta bi bila velika pri
dobitev, posebno za maloob
mejni promet. Cesta, ki bi se 
povezala z avtomobilsko cesto 
na severu mesta, je sicer že 
zgrajena, vendar pa trenutno 
še nimamo dovoljenja, da bi Jo 
odprli, če bo skupnost cest
nih podjetij označila novo ce
sto za cesto prvega reda, bo
mo priključek lahko odprli, 
če pa bo nova cesta označe
na za avtomobilsko cesto, pa 
s tem priključkom ne bomo 
uspeli.« 

Ker s te strani ni pričako
vati hitre rešitve v bližnji pri
hodnosti, boste verjetno na 
drugačne načine skušali »na
doknaditi« izgubo? 

»Brez dvoma. Trenutno raz
polaga zasebni sektor v Trži
ču s približno 30 tujskimi so
bami; v družbenem sektorju 
pa jih je 42. Poleg tega ima
jo precej sob tudi planinske 
postojanke: Dom pod Storil
cem, Dobrča to Dom na Krtž-

kl gori. Vendar pa bomo z 
dograditvijo in preureditvijo 
nekaterih objektov pridobili 
še nove prostore. Precejšnje
ga pomena bo nova cesta od 
Tržiča do Doma pod Storži-
čem, ki jo bomo odprli za 
občinski praznik. Do zimske 
sezone pa bo dograjen Dom 

. na Zelenici s 76 ležišči, poleg 
tega bomo preuredili tudi Za
družni dom v Podljubelju in 
Dom »Staneta Žagarja«, v ka
terem bo 75 ležišč. Izdelan je 
tudi celoten načrt za objekte 
ob novi cesti od Bistrice do 
predora. Vendar pa je grad
nja teh objektov vezana na 
precejšnja finančna sredstva, 
ki jih pa trenutno nimamo. 
Zato Iščemo Investitorje ali 
soinvestitorje za gradnjo teh 
objektov.« 

Pred kratkim je bilo v Kra
nju posvetovanje predstavni
kov občinskih odborov SZDL 
vseh gorenjskih občin. V raz
pravi so ugotovili, da se med 
občani pojavljajo različna 
tolmačenja in mišljenja v 
zvezi z novimi gospodarskimi 
ukrepi. Zaradi nepravilnega 
tolmačenja se pojavlja tudi 
potrošniška mrzlica, dviganje 
hranilnih vlog in zopet nato 
vlaganje denarja nazaj v ban
ke itd. 

Glede na to so se pri občin
skem odboru SZDL na Jese
nicah domenili, da bodo na 

RTV LJUBLJANA 

i š č e 
RADIJSKE 
INKASANTE 

za Kranj in okoliške 
pošte. Prošnje naslo
vite na RTV Ljubljana 

Komisija za razpis mesta direktorja pri 

Ljudski restavraciji Škof ja Loka 
Spodnji trg 4 

r a z p i s u j e 
mesto 

D I R E K T O R J A 
Kandidat mora izpolnjevati naslednje pogoje: 

— visokokvalificiran gostinski delavec z najmanj 
5-letno prakso na vodilnem mestu z znanjem 
kuhanja. 

Stanovanja ni na razpolago. 

Pismene ponudbe predložite v roku 8 dni od dneva 
objave v časopisu razpisni komisiji pri Ljudski resta-
vraoiji Skofja Loka, Spodnji trg 4. 

posebni seji, ki bo danes, V 
sredo, 14. julija, razpravljali 
o novih gospodarskih ukre
pih, zaključke pa posredo
vali vsem občanom. Imeno
vali bodo poseben koordina
cijski odbor, ki naj bi bil ne
kakšen tolmač, kadar bi pri
šlo do določenih nejasnosti« 
Na tej seji bodo prisotne š* 
kratko Informirali o pripra
vah na VI. kongres SZDt 
Slovenije in se pogovorili 0 
pripravah na občinsko kon
ferenco SZDL. —• B. B. 

iz slovenskih 
t zamejskih časopisov 

SLOVENSKI VESTNIK 
Pevski zbor slovenskega 

prosvetnega društva »SvobO* 
da« v Logi vasi je pretekli 
teden obiskal Rogaško Slati' 
no. Na povabilo tamkajšnje* 

. ga turističnega društva je pri
redil koncert. Za svoj nastop 
je pripravil vrsto koroških 
slovenskih narodnih pesmi' 
Ob tej priložnosti so si pevci 
ogledali Rogaško Slatino, Ce
lje in Savinjsko dolino, zlasti 
pa novo Velenje. 

Koroška dijaška zveza jC 
priredila v nedeljo, 11. julija, 
ob pol treh popoldne v veliki 
dvorani Doma glasbe v Celov
cu slavnostno akademijo: 20 
let druge republike Avstrije 
in 10 let avstrijske državne 
pogodbe. Sodelovali so Čehi; 

, Hrvati, Madžari in Slovenci 
z narodnimi pesmimi in plesi-

Avtocesta Dunaj—Graz—B* 
LJak—-Trbiž bo speljana sko* 
xi Celovec, ker je trasa skozi 
mesto cenejša kot^bi bila nfl 
severni strani mesta. Del aV* 
toceste bo speljan tudi po4 

http://tako.se


14. JULIJ 1965 * GLAh GOSPODARSTVO — NOTRANJA POLITIKA 

V > 
Gospodarske 

novice 
IZVOZ NARAŠČA 
V maju mesecu je zna

šal izvoz blaga iz SRS 
1,9 milijarde dinarjev in 
|e presegel vsa predvide
vanja ter se približal lan
skemu decemberskemu 
izvozu. Skupno smo v 
prvih mesecih letos iz
vozili za 20 milijard din 
blaga, uvozili pa za 22,2 
milijarde din blaga. To 
pomeni, da se je izvoz na
pram -tonskemu letu zvi
šal za 19%, uvoz pa se je 
zmanjšal za 6%. Struk
tura izvoza po namenu 
Uporabe blaga se je letos 
Izboljšala v korist opre
me in materiala za repro
dukcijo poslabšala pa pri 
udeležbi izvoza blaga, na
menjenega za išroko po
trošnjo. 

ZUNANJA TRGOVINA 
V JUNIJU 
Izvoz je v mesecu juniju 

dosegel vrednost 26,5 mili
jarde din ln se je v pri
merjavi z istim obdobjem 
lanskega leta povečal za 
5,5 milijarde din. S tem je 
celotna šestmesečna vred
nost blagovnega izvoza do
segla 144,2 milijardi, kar je 
za 19 milijard preseglo iz
voz v Istem razdobju leta 
1964. 

PORAST 
PROIZVODNJE 
GRADBENEGA 
MATERIALA 
Proizvodnja gradbenega 

materiala je bila v prvih 
petih mesecih letošnjega 
leta za 5 % večja kot lan
ski. Izvoz se je v istem 
obdobju povečal za 15 % 
in je dosegel vrednost 
664 milijonov din./ 

Notranja delitev dohodka v kranjskih kolektivih 

Prestari pravilniki 
Osnove ln merila za notranjo delitev dohodka v gospodar

skih organizacijah določajo proizvajalci sami. Pri delitvi pa 
morajo upoštevati poleg zakonitih predpisov tudi načela do
brega gospodarjenja. Navodila o izvajanju načel za delitev 
čistega dohodka gospodarskih organizacij iz leta 1963 zaje
majo predvsem: doseženo produktivnost dela in poslovni 
uspeh, potrebe po izločanju sredstev za poslovna vlaganja 
in interes za krepitev poslovne sposobnosti. 

V mesecu juniju je odde
lek za gospodarstvo Skupšči
ne občine Kranj anketiral vse 
gospodarske organizacije O 
sistemih notranje delitve do
hodka. Namen ankete je bil 
predvsem ugotoviti delitev 
čistega in osebnih dohodkov. 

Oceno delitve čistega do
hodka lahko dobimo iz po
datkov o starosti pravilnikov: 
leta 1961 je bilo sprejetih 
20,7 odstotka sedaj veljavnih 
pravilnikov, leta 19*62 — 39,8, 
leta 1963 - 13,2, leta 1964 — 
17 in leta 1965 le*9,3 odstotka. 
To stanje je nezadovoljivo. 
Med vzroki, ki dopuščajo ve-
Jjavno^t starih pravilnikov 
moramo na prvem me s:u 
omeniti, da so določbe o no
tranji delitvi dohodka v vseh 
primerih le načelne in zaradi 
tega lahko* še vedno veljajo; 
določila o delitvi na sklade v 
79,3 odstotka dovoljujejo od
stopanje od predpisanih raz
merij in to predvesm glede 
povečanja osebnih dohodkov 
brez povečane produktivnosti 
dela; organizacija v podjet
jih ni doživela večjih spre
memb, tako da ekonomske 
enote v večini razpolagajo le 
s sredstvi za osebne dohodke. 

Pravilniki za delitev oseb
nega dohodka imajo mnogo 
več konkretnejših določil in 
so jih zaradi tega kolektivi 
hitreje vsklajevali z razvojem 
podjetja in družbeno eko
nomskimi dogajanji. To hi
trejše vskla jevanje kaže tudi 
starost pravilnikov v občini; 

13,5 odstotka pravilnikov je 
iz leta 1961, iz leta 1962 — 
34,6, iz leta 1963 — 5,7, iz leta 
1964 — 19,2 in iz leta 1965 — 
27 odstotkov pravilnikov. 
Kljub temu, da je več kot 
50 odstotkov pravilnikov iz
pred leta 1964, meni 89,5 od
stotkov organizacij, da so 
njihovi pravilniki vsklajeni s 
statutom. i 

Pri pregledu pravilnikov se 
vidi, da velik del podjetij ni
ma izdelanih objektivnejših 
meril za delitev osebnega do
hodka. Zanimiv je tudi na
slednji podatek: 25,6 odstotka 
delavcev nagrajujejo še vedno 
po času, 43,6 odstotkov na 
podlagi osebnih ali skupin
skih norm, 30,6 odstotkov pa 
na podlagi uspeha drugih de
lovnih enot ali pa uspeha 
podjetja kot celote. 

Potrebno je izdelati objek-
tivnejša merila za nagrajeva
nje. Za delovna mesta, kjer 
navidezno ni možno meriti 
količino in kvaliteto vlože
nega dela, je potrebno izde
lati specifične kriterije. P. C. 

Izvoz in realizacija 
škofja Loka, 13. julija. Ju-

tri» v sredo dne 14. julija, se 
bosta sestala oba zbora skup
ščine občine škofja Loka na 
8. seji. Za dnevni red je pred
videnih 9 točk. Med najvaž
nejšimi je vsekakor obravna
va problematike izvoza in 
sprememba letnega plana iz
voza v nekaterih škofjeloških 
industrijskih podjetjih ter 
razprava o realizaciji dohod
kov in izdatkov občinskega 
proračuna za leto 1965. 

Nadalje je predvideno, naj 
bi skupščina sprejela vrsto 
odlokov, in sicer odlok o pri
spevku v skupne rezerve go
spodarskih organizacij, odlok 
o občinskem prometnem dav
ku od nepremičnin, odlok O 
načinu in rokih izplačila od
škodnine za nacionalizirana 
najemne zgradbe in gradbena 
zemljišča itd. Z. P. 

Trgovsko podjetje Murka je pred prodajalno v Radovljici lepo uredilo prostor, ki vzbuja za
nimanje domačinov in turistov 

MLEKARNA V SREDNJI VASI I 
V petek je skupščina občine Radovljica odobrila garancijo 
za najem kredita Kmetijski zadrugi v Srednji vasi, kjer na
meravajo narediti mlekarno, ki bi imela svoje zaledje v va
seh v okolici Bohinja. 

Gradnja mlekarne je bila 
aktualna že več let. Izdelali 
So vse potrebne načrte, ima
jo že gradbeno dovoljenje, a 
Vedno je prišla vmes kakšna 
nepredvidena ovira, ki je za
vrla ^potrebno gradnjo. Di

rektor zadruge nam je dejal, 
da bodo v Srednji vasi izde
lovali vse vrste sirov. Cen
tralna izdelava bo veliko pri
pomogla k boljšemu predelo
vanju, saj je bilo delo do 
sedaj zaradi raztresenosti in 

zaostalosti v perdelovalnern 
postopku precej otežkočeno. 

Jugoslovanska kmetijska 
banka je odobrila kredit V 
višini 39 milijonov dinarjev. 
Skupno bodo potrebovali 79 
milijonov ter bodo morali 
ostala sredstva prispevati sa
mi. Mlekarna naj bi bila po 
načrtih gotova do konca ju
nija leta 1966. 

P. C. 

Pred novimi gospodarskimi ukrepi 

Razbistrimo pojme 
č i m jasnejši so ci l j i , toliko manj je dvomov in ugi
banj. To velja tudi za nove gospodarske ukrepe ali 
tako imenovano gospodarsko reformo. Nekatere no
ve stvari, k i j ih reforma predvideva, smo že doslej 
skušali našim bralcem pojasniti. Da pa bi b i l i izčrp-
nejši , smo se odločili, da bomo v tej in nekaj nasled
nj ih številkah objavili odgovore na najaktualnejša 
vprašanja, k i se v zvezi z reformo pojavljajo. 

VPRAŠANJE: Gospodarska 
reforma bo nedvomno spre
menila nekatera nasprotja v 
dosedanjih gospodarskih od
nosih. Toda vendar bi bilo 
prav, če poveste, zakaj bo do 
vseh, teh sprememb prišlo? 

ODGOVOR: Zelo razširjeno 
je mnenje, da bo do napove* 
dane gospodarske reforme 
prišlo zgolj zaradi dispropor-
cev in težav v našem gospo
darstvu. To pa je samo del 
resnice. Reformo zahteva tudi 

dosežena stopnja narodnega 
gospodarstva. Ob narodnem 
dohodku, kakršnega smo do
segli, to je približno 500 do
larjev na prebivalca, ob so
razmerno velikem industrij
skem potencialu in medna
rodni menjavi, je nujno po
trebno urediti notranje od
nose v gospodarstvu tako, da 
bomo omogočili sodobno, in
tenzivno in visoko produktiv
no proizvodnjo. Z novini za
poslovanjem, kopičenjem isto

vrstnih kapacitet, torej z eks
tenzivnim investiranjem, ne 
bomo prišli nikamor več na
prej. Takšen razvoj je bil mo
žen doslej, ko smo morali 
razviti osnovne proizvajalne 
sile. Danes pa to že zavira 
materialni in družbeni na
predek. 

Hitro razslojevanje na vasi 
je npr. povečalo potrebo po 
hrani, hkrati ko v kmetijstvu 
nismo imeli, niti nimamo, do
volj ljudi. To pa bi lahko 
nadoknadili le s hitrim na
predkom kmetijstva, z njego
vo modernizacijo. Toda nizka 
povprečna produktivnost v in
dustriji ne omogoča, da bi z 
ustvarjenimi (visokimi) cena
mi za kmetijske pridelke sfi-
nancirali tehnološke spre
membe v kmetijstvu. Podob* 
no je t nekaterimi osnovnim.! 
surovinami. To je tudi vzrok, 
da bazična industrija zaosta
ja za predelovalno. Od tod 
tudi pomanjkanje različnih 
uslug in potreba, da se le-te 
na različne načine podpirajo 
in celo direktno subvencioni

rajo, predvsem komunalne 
storitve. 

VPRAŠANJE: Govorijo in 
pišejo, da bodo nerentabilne 
delovne organizacije zaprli. 
Ali bo »družba« res tako moč
na, da ne bo dovolila, da bi 
posamezne nerentabilne go
spodarske organizacije še kar 
naprej životarile? 

ODGOVOR: Ali bo družba 
tako trdna, da ne bo dopu
stila životariti posameznih ne
rentabilnih delovnih organi
zacij — to ni odvisno zgolj od 
dobre Volje, marveč je to go
spodarska nuja. Reformo bo
mo prav zato izvedli, da ures
ničimo take pogoje, v kate
rih ne bo mogla obstojati 
nobena proizvodnja, ki jo ne 
bo opravičevalo tržišče. V teh 
novih pogojih družba ne bo 
niti imela možnosti, da bi 
tako širokogrudno kot doslej 
zagotavljala iivotarjenje po
sameznih nerentabilnih delov
nih organizacij. 

Kljub temu pa je vprašanje 
na mestu. Formalno tudi do
slej, v sedanjem gospodar

skem sistemu, ni bilo mož
nosti za obstoj neproduktiv
nih gospodarskih organizacij. 
V praksi pa je bilo večkrat 
drugače. Ob precejšnji pod
pori, v večini lokalnih, pa tu
di drugih organov družbeno 
političnih skupnosti, so v<.'& 
krat zbltrdeli ekonomski učin
ki nerentabilne in slabe pro
izvodnje. Toda upravni organi 
družbeno političnih skupninti 
ne bi mogli dajati takim or* 
ganizacijam potiihe, če ne bi 

\imeli v svojih rokah precejš
na sredstva. S tem ko bo v 
delovnih organizacijah ostalo 
več sredstev, bo hkrati manj 
sredstev za take in podobna 
investicije. Seveda, prehodni 
obdobje je kar to zadeva, naj* 
bolj boleče. Strogi ekonomski 
kriteriji že koj na začetku — 
brez pomoči, da delovne or 
ganizacife prebrodijo začetni 
težave — bi lahko povzročit 
veliko škoda. Toda zgrešili b\ 
smoter reforme, če bi pustiti 
da bi bita ta pomoč nepre] 
mišljena in časovno neotm 
jena 
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211. Nat Salisburv je revijo v Evropi še izpopolnil in ji dodal nove 
točke mednarodnih cirkuških prvakov. Denar je kar pritekal v 
Billove roke — pa tudi odtekal. Bi l i je bil dober človek in je dajal 
denar svojim prijateljem za razna podjetja, ki so večinoma pro
padla. Podpiral je svoje sorodnike pa tudi sam se je lotil velikih 
načrtov, ki so ga stali mnogo denarja. Eden od najdražjih med 
temi načrti je bil projekt namakanja med gorovjem Big Horn in 
Ycllowstonskim parkom. Vso pokrajino s približno 1000 jutri zem
lje je hotel spremeniti s pomočjo izpiralnih in namakalnih kanalov 
v raj farmarjev. 

212. Buffalo BiH je zgradil v Sheridanu gostilno in osnoval do tega 
kraja poštno zvezo. Kakor je zemlja srkala vodo iz kanalov, tako 
je namakalni sistem sesal denar iz revije. BiH ni hotel odnehati. Na 
začetku YelIowstonskega parka je ustanovU mesto, ki se še danes 
imenuje Cody; vanj je vložil celo, bogastvo. Leta 1890 je nagovarjal 
lastnika železnice Burlingtona, naj napelje odcep proge do nama
kalnega sistema pri -Teki Shoshon. Burlington, ki je bil podjetnemu 
Buffalu Billu sicer prijatelj, se ni dan pregovoriti, češ da ne more 
graditi odcepa v kraje, kjer ni nobenega mesta. 

213. »A kaj razumete P° je vprašal BiH. »V vsakem 
mestu je so* , cerkev, ̂  ' P° s t a Ja za kočije, banka in 
mestni časopis,« mu je* "C? 1 1 1 Ogovoril Burlington. »V redu,« 
je izjavil BiH. »vse to N*."" d o d n e< k ° se bom zopet oglasil 
pri vas.« BiH se je tako) ̂  i e Potrebnih poslopij. Zlasti se 
je ponašal s hotelom, H^'jr^ 0^ h č e r k » imenoval »Hotel Irma« 
in je bil za takratne I u k s u z n<> opremljen. Tla so 
bila pokrita z o r i g i n a l i « ^ ' 3 ™ * Preprogami in kljuke na 
vratih okrašene z majl^ 1 bizonovimi glavami. 

Dirke na Jezersko 
V nedeljo so bile na Je

zersko druge medklubske 
cestno hitrostne gorske dir
ke z mopedi, katere je orga
niziral klub jezerskih mope-
distov Tekmovanja se je 
udeležilo veliko število tek
movalcev iz vse Slovenije, 
največ pa iz G o i i : e i ^ s k e ; f

P r ( > 

ga je bila dolga 4.200 metrov, 
organizacija tekmovanja pa 
odlična. 

Končano je državno prvenstvo v nogometu 

Odlične igre v finalu 
V nedeljo je bilo v šport

nem parku v Kranju zaklju
čeno VII . državno mladinsko 
prvenstvo v nogometu. Na
slov prvaka je osvojila ekipa 
Srbije L , k i je v finalu pre

magala večnega finalista na 
tovrstnih prvenstvih Hrvat
sko I. s 3:0 (2:0). V borbi za 
tretje mesto pa je reprezen
tanca B i H zaradi> slabe igre 
slovenske vrste odpravila Slo-

r 
II. zvezna waterpolo liga v Kranju 

Ljubitelji plavanja v 
Kranju bodo letos zelo pri
krajšani, ker v Kranju ne 
bo nobenih kvalitetnih 
plavalnih prireditev. N a 

sporedu bo le nekaj p.o-
nirških tekmovanj. Edina 
večja prireditev bo t o so
boto in nedeljo, ko bo v 
kranjskem bazenu uvodni 
vvaterpolo turnir moštev 
II. zvezne lige. Na turnir
ju bodo sodelovala nasled
nja moštva: Medvescak 
(Zagreb), Primorje (Re
ka) Bečej in Triglav. Pred 
clnevi smo se razgovarjali 
s trenerjem kranjskih wa-

terpolistov, k i nam je 
dejal sledeče: 

»Naša ekipa bo letos na
stopala zelo oslabljena. 
Kocmur, Čolnar, Zgomba, 
M . Košnik in Petrič so 
prenehali nastopati, brata 
Brinovec in S. Košnik pa 
bodo v istem času nasto
pali v Zagrebu na plaval
nem četveroboju.« 

Kateri igralci bodo se
stavljali v novi sezoni 
kranjski Triglav? 

Spisek najresnejših kan
didatov za prvo ekipo je 
naslednji: F. Rebolj, Chva-
tal, Pičulin, Mohorič, Na-

dižar, Balderman, Veličko-
vič, J. Rebolj, šorli in Pe-
ternelj. 

Kdo bo zmagovalec se
verne skupine II. zvezne 
lige? 

»Zagrebški Medveščak 
je absolutni favorit in ni
ma konkurence. Naša eki
pa se bo borila, da ostane 
v ligi. Vsa moštva priha
jajo na to tekmovanje do
bro pripravljena, mi pa 
nismo odigrali niti ene 
prijateljske trening tekme, 
ker nimamo ustreznega 
nasprotnika v Sloveniji.« 

J. J. 

venijo s 3:0. Peto mesto ja 
zasedla Makedonija, ki je po 
streljanju enajstmetrovk od
pravila Črno goro, ki se je 
tako morala zadovoljiti šele 
s šestim mestom. Za zadnji 
dve mesti sta se spoprijeli 
drugi vrsti Srbije in Hrvat
ske. Tekma se je v regular
nem času končala neodločeno 
1:1, pri streljanju enajstme
trovk pa so bili boljši igralci 
SrbijelL, ki so tako zasedli 
sedmo, Hrvatski II pa je pri
padlo zadnje, oziroma osmo 
mesto. 

Najboljši strelec letošnjega 
prvenstva je bil Ačimović 
(Srbija I), ki je dosegel pet 
golov, drugi je bil Novak 
(Hrvatska I) 4, tretji Spiri-
kovski (Makedonija) s 3 goli 
itd. 

Po končanem prvenstvu je 
zvezni mladinski selektor Mi-
•Ijim Mil^anič določil 26 kan
didatov za mladinsko državno 
reprezentanco. Med kandidati 
so tudi trije Slovenci, in si
cer: Aljančič; Popivoda in 
Goleč (vsi-Olimpi ja). J. J. 
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Televizija bo prenašala vzpon na Matterhorn 
Misli 

V sodelovanju z angleško in 
italijansko televizijo, bo švi
carska televizija 14. julija ne
posredno prenašala osem ur 
trajajoči vzpon na . Matter
horn. Povod za to edinstveno 
oddajo je stoletnica prvega 

vzpona na Matterhorn. 14. ju
lija 1865 se je angleški novi
nar Edward Whymper s to
variši prvi povzpel na 4481 
metrov visoki vrh Matterhor-
na. 

V oddaji bo mogoče opa

zovati vzpon več navez, k i 
bodo od 8. do 16. ure plezale 
preko Hornligata in severne 
stene. 

Ob 14. uri naj bi alpinisti 
skupno dosegli vrh Matter-
horna. Poslednji neposredni 

Vesoljni potop v Vojvodini 
Biblijo, veliki filmski spek-

lakel ameriškega režiserja 
lohna Huslona, naj bi po 
prvotnih načrtih posneli v 
Jugoslaviji, na jadranski 
»bali. Kakor mnogi drugi 
filmski načrti s tujci, je pro
padel tudi ta. Toda kljub te
nu sej je biblija ""dotaknila 
Jugoslavije. 2al so temu 
rzrok katastrofalne popalve, 
ki so jih »filmarji« uporabili 
ta svoje delo. 

Producent Dino de Lauren-
tiis je poslal v našo državo 
snemalca Antonia Sechija, da 
posname na filmski trak div
janje voda v poplavljenih 
krajih Vojvodine. Te prizo-
je bo vključil v tisti del f i l -
na, ki pripoveduje o vesolj-
lem potopu. 

Italijanskemu snemalcu se 

Plavajoča igralnica 
V zadnjem času se je pri 

aas razpasla »manija« igral
nic. Ladja »Barba Rude« je 
verjetno edina, ki nima svo
jega kapetana. Ladja stoji v 
Umagu in je preurejena v 
igralnico. 

je pridružil Sarajevčan Alek
sander Vesligaj in dejal: 

»Po štiridnevnem bivanju 
na poplavljenih področjih 
Vojvodine smo nato s heli

kopterjem krožili nad vodov
jem in posneli najbolj* divje 
in tragične trenutke, ko je 
voda pokazala svojo rušilno 
moč.« 

Rubyjev sodnik odstopil 
Ameriški sodnik Joe E . 

Brown, ki je lani vodil pro
ces proti Jacku Rubvju, je 
odklonil, da bi se še nadalje 
ukvarjal s to zadevo in je 
primer Osvvaldovega morilca 
predal kolegu. »Ne mislim,« 
je dejal novinarjem, ki so ho
teli vedeti, zakaj se je odlo
čil za ta korak, »pojasnjevati 
ozadja osebne odločitve«. Sod
nika Brovvna so mnogi, pred
vsem branitelji Rubvja kriti
zirali, ker je bUo znano, da 
piše knjigo o tem sodnem 
procesu in da je od založnika 
vnaprej prejel pet tisoč do
larjev. 

Kot je znano, so Jack Rubv
ja 14. marca 1964 obsodili na 
električni stol. Njegovi bra
nitelji so zahtevali ponoven 
psihiatrični pregled (pri pr
vem so ugotovili, da je du

ševno zdrav) in sedaj bi mo
ral predsednik sodišča to) 
prošnjo sprejeti ali pa zavrni
ti. 

prenos med 15.30 in 16. uro 
bo nato pokazal kraj, kjer so 
se 14. julija 1865 smrtno po
nesrečili štirje možje iz 
Whymperjeve naveze, ker se 
j im je odtrgala vrv. 

Še nikoli niso s toliko teh
ničnimi sredstvi .gposkusili 
omogočiti neposreden prenos 
na kakšen vrh. Preko celot
nega masiva Matterhorna — 
od Zermatla do vrha — so 
morali položiti električno na
peljavo. Vojaški helikopterji 
so prepeljali okoli .šest ton 
materiala na 3260 metrov vi
soko kočo Hornlihutte, okoli 
3,5 tone drugega jnateriala pa 
so prepeljali k jezeru Schvvarz-
see (2582 m). Tam bo namreč 
evrovizijska centrala, k i bo 
imela kar 16 neposrednih te
lefonskih zvez. 

Nemirnost duha opozarja na nerf>if 

nost ljudi. 
časovne razdalje so časovne za\'°t 
Najdražje v življenju t i je ve*1" 

tudi najbolj oddaljeno. 
Zanikati napredek človeštva se f 

vi zanikati človeka. 
Praznik ljubezni in praznik res^ 

je prav težko praznovati skupaj . 
Nezaupljivost je posledica izkuše"1' 
Ne dela obleka človeka, p a č pa * 

v r živi 1 
resnic s sP°niini, ne more 

k ^cnega življenja. 
^ hiteti v k o r a k s č a s ' o m ' 
kakova] ' 
I a n a °<iki? e g a č a s a Je dokaj tr-
f w " b f c Podlagi. 

Srbija prva, Slovenija četrta 

*Saki smrf • 
1 1 J e rojstvo novega živ

in 
S iz 

| . Urnos t i je beg pred sami 
k e s a r v ki 
k b i 'o n<>ctS,tVu n i t a k o stalno, da 
s>at- t a l n o -
h i n ^ d n , ^ ' z a k a J J*e na svetu J 
i cloveka t- C C ' ' e z g o l j ' nezmož- f 

' k l ni drugačen, ampak > 

r- r** Ani so trajale v Enajst dni tanka Mla-

ska reprezentanca je 

'""'fr0-"'& Zredo volu,rltp 

vsem zasimeno &_ 
v i š j i naslov ̂ latS

red(ektm). 
zentanca, ki je v P 
vanju Pff^j^ejši kan-igro in bila najresna 

didat za prvaka, v finalu m 
vzdržala hudega tempa, ki ga 
je diktirala odlična srbska 
reprezentanca. Srbska repre
zentanca je pokazata tudi naj
učinkovitejšo igro na celot
nem prvenstvu in zaradi tega 
prejela pokal našega uredni
štva. 

Slovenska reprezentanca je 
Z osvojitvijo četrtega mesta 
dosegla to, kar smo pričako
vali. Ponovila je lanski uspeh 
iz Zagreba. J. Javornik 

Včeraj je bilo končano na Bledu sindikalno prvenstvo Slo
venije v šahu. že v prvem kolu sta se srečali gorenjski ekipi 
Tekstilindusa in Železarne 
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Predrago za Churchillovo ženo 
Prav te dni so iz Londona 

sporočili, da je hiša številka 
28 v Hyde Park Gateu napro
daj. V tem poslopju je nam
reč 24. januarja letos umrl 
slavni angleški politik sir 
VVinston Churchill. Vdova 
lady Clementine se bo te dni 
preselila v novo stanovanje 
nedaleč .od svojega sedanjega 
bivališča. 

• Zgodovinsko poslopje v 
Hyde Park Gateu nameravajo 
prodati n a d r a ž b i ob koncu 
oktobra. Funkcionarji ome
njene agencije so prepričani. 

da bo prišlo mnogo ponudb 
iz vsega sveta. 

Odločitev Churchillove vdo
ve in njenih otrok je sicer 
neprijetno presenetila britan
sko javnost, toda bila je ne
izogibna: hiša, ki jo je Chur
chill kupil po vojni je bila 
idealna za marljivega držav
nika, toda prevelika in pre
draga za njegovo vdovo. Temu 
pa se je pridružilo še težko 
breme davkov, ki j ih , mora jo 
plačati v Veliki Britaniji ti
sti, k i posedujejo kako po
sest. 

Franc je začel l i s ta t i 'po člankih V ^ a * a °esed d i 
bi ga s svojimi sisrbmi ne razburil"' tf arierJ0s'ed vendarS 
vprašala naravnost, ali je že sklenil 5 L m H errgo uthom 
pogodbo. i e ^ o »"»«101,) 

Za vraga, kaj jo zopet skrbi, J ^ f V b o I f jezen 
knjigarnarja kakor n a ženino vprs^jfo tisJ?pir

 bi na 

to ga 
aujiguiHOija i a a w na ženino vpra* .f 

rada? Glavno je, da ga tiskarnar f 
delu celo vzpodbuja. Jjij : 

Že. Toda, ali bo tiskarnar mirno fA tie g> in k n i i a a r 

narjevo podjetje uspe. A l i se Franc l'\ b»ji, d a SJ t 
Herrgouth hotel polastiti iista sedaj, i s ^JigarnaH* 
utrla pot. Jj-» 

Kaj bo Hergouthu list, če se nfl ' 
zanje nobenega interesa 

zopet 
pri 

A ko bo videl, da list prinaša H ? # l i * * J f b . n e ̂  
polakomnil? A če se j ih ne bo, se j ' 
njen soprog 

Oficirček? On?- Njega briga tisk"V 
Zato naj Stefi ne skrbi in naj se brifl 

Toda pogodba? 

Polakomnil 
^ kal, , 

J e rekel. 

X T • ,> dana beseda več kakor pogodba, jo je 
Pogodba? Med Nemci jc o d b o , j j j Q bo čez nekaj dni pri-

zavrniil. A če bi Šteli rada d D j s a l a tudi sama, če misli, da bo 
nesel pokazat. Lahko se bo poap 
potem kaj bolj držala. t 

Štefi je pogoltnila uzd\J • v e n d a r l e mislil na pogodbo. V pri-
Bi la je pomirjena, rra- j ^ j n n j C g o v e g a uspeha ne bo mogel 

hodnjih dneh jo bo imel v i . , a g t i t i . 
nihče več ogroziti ah si v 2 

dovaio. Naslovi tujih in avstrijskih pod-
Francovo delo je r } ^ r ^ . t e ks tom na straneh. Imena treh fran-

jetij so se razkazovali mect. i t a ] i janskih firm so bila natisnjena 
coskih, dveh angleških m ^ e t i č n a sredstva, tekstil, svilo, perilo. Na-
močneje in ponujala koz • v j ( j n e jša mesta, da bi s temi oglasi 
menoma j ih je postavil na t a . j n obenem privabil nove inozem-
in reklamami dvignil ugled ^ j z v 0 d i štirinajstdnevnika Inserate-
ske tvrdke. Prihodnji teden j jnonarlrije, nekaj sto izvodov pa 
Zeitung že romali na vse s ' N e r r , č i j 0 -

tudi v Anglijo, Francijo, u >* p O S l a l izvod, da bodo videli, kako 
Tudi domov v p ^ " z ^fndvajsetih letih življenja povzpel. Pose-

visoko se je pri svojih P e . n t ^ odkar- s ta se v Grazu razšla, še 
Franc Federle, njen " u . o g l

] a s ' t n j k ' izdajatelj in odgovorni urednik 
bo komaj verjela, da je " t < < ' odkar si a se v Grazu razšla, še 
Franc Federle njen »ubogi ^ ^maht zvedela za njegov vzpon, 
nista pisala drug drugemu, z , p O S l o v n i h ] j u d i > 

Sam se bo vzpel v njen sve , ^ . m e l t ; o j i k o d c n a r j a ) a a bo lahko 
V nekaj mesecih bo mo ^ b Q g ^ g ^ pregovoriti tiskarnarja 

ustanovil majhno tiskarno, â  jjh ima že čez šestdeset, hči in 
Herrgoutha, naj mu jo P | ° . ? "> j e r n qgoce je uganiti. Dokler ho lahko 
prodala onadva. Samo Kdaj. ~ ,n0 n i dobavil papirja, da bi lahkj 
nima dela. Knjigarnar mu ^ 

Herrgouth sedel v pisarni, najbrž tiskarne ne bo dal iz rok. To 
pa lahko traja še pet, deset ali celo več let. 

Nesmiselno je razmišljati o tem. Čez pol ure mora k Herr-
gouthu, da bosta podpisala pogodbo. Kaj ko bi šel takoj? Sedaj 
nima dela. Knjigarnar mu še vedno ni dobavil papirja, da bi lahko 
začel tiskati. Rekel je, naj poprosi lastnika tiskarne, ker časopis
nega papirja trenutno ne more dobiti. V njegovem imenu naj ga 
prosi! Ko ga bo dobil, mu ga bo vrnil. Ali pa naj mu ga Franc 
plača! 

Zopet on? Vso prvo številko je financiral sam. In prav tako 
pisma! Najbrž bo moral plačati tudi poštnino s svojimi zadnjimi 
prihranki, če j ih bo sploh dovolj. Zakaj sploh računa na knjigarnar
ja, ki bi najbrž rad samo žel. Morda ima Šteli prav, da je knji
garnar navaden špekulant. A ,če ni špekulant, je prav gotovo pri 
delu zelo neresen. Če ne bo hotel druge številke v celoti financirati 
sam, se ga bo kratkomalo odkrižal in si poiskal drugega družab
nika, če ga bo sploh potreboval. Morda bi poizkušal pridobiti 
za družabništvo Herrgouthovo hčerko, gospo von Murau? 

Težko bo. Histerična babnica je. In visoka! Najbrž se čuti 
aristokratinjo, ker je z moZem pridobila aristokratsko ime voa 
Murau. Najbrž je to ime kupil kdo od stotnikovih prednikov. Ne
kateri bogati meščani bi radi v drugi polovici osemnajstega in v 
začetku devetnajstega stoletja postali plemiči, če so imeli za na
slov dovolj denarja, so si ga lahko kupili. Onstran dualistična 
meje imajo še sedaj to navado, samo da bi pripadali sloju, ki ima 
tam oblast,-Končno se tudi tostran dualistične meje še vedno najde 
kak jgataš, k i mu bogastvo bv*u plemiškega naslova ne zadošča. 
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Plenarna turistična konferenca turističnih društev Škofje Loke Priprave na XV. gorenjski sejem 

Brez predstavnikov Obč. skupščine Za zabavo poskrbljeno 
Selca, 12. julija. TD Selca je po sklepu zadnje konference 

danes sklicalo plenarno konferenco, na kateri so turistična 
društva izmenjala svoje izkušnje, se seznanila z delom svo
jih sosedov in skupno koordinirala svojo bodočo politiko 
propagande in razvoja turizma v škofjeloški občini. 

Na sestanku je bilo ugotov
ljeno, da je bil upravni odbor 
Sklada za turizem pri skup
ščini občine škofja Loka po 
principu rotacije zamenjan in 
impnovan novi. Predstavniki 
društev so bili mnenja, da je 
bil sam način zamenjave pre
več formalen in da je bila 
storjena napaka, ker pri se
stavi novega UO niso bila 
konsultirana društva. 

Na sestanku je bilo ugotov
ljeno, da so v občini možnosti 
za večji in hitrejši razvoj tu
rizma, vendar je premalo pro
pagande in tako niso najbolje 
startali v novo sezono (v pri

merjavi s številom, zasedenih 
postelj). Turistični amaterski 
delavci se čutijo zapostavlje
ni, ker ugotavljajo, da zain
teresirani, ki imajo koristi od 
te dejavnosti stojijo preveč 
ob strani. 

Konferenca je poslala dopis 
predsedniku občinske skup
ščine, v katerem sporočajo, 
da so TD v občini v težkem 
položaju zaradi negotovosti 
Gorenjske turistične zveze. V 
dopisu sporočajo, da podpira
jo dejavnost dosedanje go
renjske turistične organizaci
je. 

Ob koncu konference so 

vsa društva poročala o delu 
v zimski sezoni in pripravah 
za letno. Sklenila so, da bodo 
odslej tesneje sodelovali pri 
organiziranju različnih turi. 
stičnih prireditev (škofjeloške 
poletne prireditve, čipkarski 
dan itd.). 

Predstavniki TD so se do
menili, da bo nova plenarna 
konferenca po kočani letni se
zoni v Poljanah. 

P. Čolnar 

Ker je Gorenjski sejem ne 
le gospodarska manifestacija, 
marveč tudi družbena, bodo 
v času sejma številne prire
ditve. Tako kot običajno bo 
tudi tokrat ob šolah France 
Prešeren in Simon Jenko za
baviščni prostor. Na večer
nih prireditvah bosta nasto
pila folklorna skupina iz 
Bohinja in kvartet Magnifico 
iz Skopja. Od ansamblov 
bodo nastopili: zabavni an
sambel Albatrosi z Lidijo 

Kodrič, kvartet Rudija Bar-
dorferja »štirje kovači« ia 
ansambel električnih kitar 
Galebovi iz Crikvenice. 

Na sejmu bo priredila po
sebno razstavo Gorenjska 
turistična zve*a. Od turistič
nih društev pa na sejmu ne 
bodo zastopane le Brežice, 
kot smo poročali v prejšnji 
številki, marveč sta prijavili 
svojo udeležbo te dni tudi 
turistični društvi iz Ribnice 
in Novega mesta. — S. S. 

Mednarodni plesni turnir 
NajboIjša%avstrijska in vzhodnonemški par 

V soboto in. nedeljo je bil 
na Bledu tradicionalni med
narodni plesni turnir. Vsako 
leto ga prireja plesna zveza 
Slovenije v sodelovanju turi
stičnega društva Bled. Na le. 
tošnjem dvodnevnem sreča
nju najboljših plesnih parov 
in iz osmih evropskih držav 
sta nastopila dva para iz Ju
goslavije, ostali pa so prišli 
iz Avstrije, češke, Poljske, 
Madžarske, Italije, Nemške 
demokratične republike in 
Nemške zvezne republike. 

Tekmovanje plesnih parov 
je potekalo po že preizkuše
nem redu, tako da so prvi 
večer nastopili plesni pari s 
standardnimi plesi, kot so 
valček, polka, fokstrot, tango, 
slovfoks in dunajski valček; 
drugi večer, v nedeljo, 11. ju
lija, pa so tekmovali v latin-
sko-ameriških plesih, kot so: 
rumba, samba, cha-cha in 
passa double. Prvi večer je 

Gozdna paša 
Radovljica, 13. julija. Jutri 

ob 8. uri bo T poslopju skup
ščine sestanek direktorjev 
kmetijskih zadrug in drugih 
zainteresiranih za ureditev 
problema paše. 

Živina, ki se pase po go
zdovih, povzroča v gozdar
stvu precejšnjo škodo. Pred 
leti so bili že urejeni okoliši, 
dovoljeni za pašo pod nad
zorstvom, vendar se je tem 
čredam pridružila še ostala 
živina brez nadzorstva. 

Največji problem je na Po
kljuki, oziroma v okolici Bo
hinja, kjer predstavlja prav 
živbiorejstvo precejšen del 
dohodka, živinorejci se ne 
strinjajo s tem, ker so Jim 
vzeli gozdove in zatrjujejo, da 
si nI mogoče zamišljati živi
noreje oz. kmetijstva brex 

P. C. 

bil najboljši plesni par iz 
Vzhodne Nemčije, drugi večer 
pa sta osvojila prvo mesto 
odlična plesalca Heinz Kern 
in Helga Thetsl iz Avstrije, 
na drugo mesto sta se uvrsti
la prvaka prvega večera Has-. 
so Busch in Brigite Busch iz 
Vzhodne Nemčije, medtem ko 
sta bila tretja plesalca Heinz 
Eberth in Helma Eberth iz 
Zvezne republike Nemčije. 

Plesno tekmovanje je oce
njevalo 5 sodnikov s tajnim 
glasovanjem v predtekmova-
nju in z javnim v finalnem 
delu. Dva sodnika sta bila iz 
Jugoslavije, po eden iz Av
strije, Zvezne republike Nem
čije in Italije. Ocenjevali so 
stil, tehniko, melodioznost in 
splošni vtis, in sicer v točkov
nem obsegu od 1 do 9. Občin
stvo je najbolj navdušil ita
lijanski par, sodniki pa so 
najbolje ocenili avstrijska ple
salca. Zmagovalca iz Avstrije 
sta prejela pokal plesne zve
ze Slovenije. J. B. 

Kot smo že poročali, so preteklo nedeljo v Prebačevem odprli nov dom sa<$;h>f>v « v »J <UJ 
na domu odkrili ploščo enajstim med NOV padlim domačinom iz Prebačevega in Hrastji 

Praznovanje na Jesenicah 
V času, ko praznujemo 20-

letnico osvoboditve, se na Je
senicah pripravljajo kar na 
trojno praznovanje. Tako bo
do jeseniški zelezarji hkrati s 
praznovanjem 2(Metnice osvo
boditve, prihodnji teden sla
vili tudi tridesetletnico stav-
ke in 15 letnico samouprav
ljanja podjetja. V ponedeljek 
bo obratno tekmovanje v ša
hu, v torek šahovska simul-
tanka, v sredo pa otvoritev 
treh razstav in uprizoritev 
igre »Rdeče rože« na JavornN 
ku. V četrtek bodo rekreacij. 

Ureditev okolice zgradb 
Večkrat smo že pisali, da Jeseničani žele lepo mesto in da 

se na vseh posvetovanjih Išče ustrezne rešitve. Predvsem na 
račun neurejene okolice stanovanjskih hiš na Spodnjem Plav
žu, je bilo izrečenih dokaj pikrih. Nekateri sd neurejenost 
hoteli naprtiti premajhni iniciativi prebivalcev, ti pa so upra
vičeno odgovarjali, povejte nam kje bodo ceste, kje zelenice, 
kje drevesa itd. Mislimo, da so bila ta vprašanja Plavžarjev 
upravičena. Zato je skupščina občine dala projektivnemu za
vodu za urbanizem na Bledu naročilo, da Izdela ta ureditveni 
načrt 

Direktor komunalnega pod
jetja tov. Zorman Stane nam 
ga je pokazal in povedal, da 
so zadolženi, da prično z deli 
predvidoma 15. julija. Tov. 
Mihajl Boris, referent za ko
munalne zadeve pri SO Jese
nice pa je dejal, da bi za po
polno ureditev potrebovali 
100 milijonov din, da pa se bo 
letos z okoli 20 minjoni izvr-
šilo vsa terenska dela. Torej 

kupi okoli stavb bodo izginili, 
urejeni bosta cesta Cirila Tav
čarja ter Kurilniška ulica, za 
ostale ceste, poti ter robnike, 
pa bo terensko urejena vijina. 

Načrt, ki smo si ga ogledali, 
predvideva , zelenice, dohode 
in veliko drevja, odnosno le
potnega grmičevja. Domenje
no je, da bo predlog o vrsti 
drevja in grmičevja dalo hor-. 
tikulturno društvo. — B. B. 

ske športne igre, zbor svobo-
dašev in sprejem funkcionar
jev Svobode. V petek in so
boto bodo še razne športne 
igre, v soboto večer pa spre
jem organizatorjev stavke in 
dramska predstava »Hlapci«. 
Na osrednji proslavi v nede
ljo bo govorif pokrovitelj 
Franc Leskosek-Luka, nakar 
bodo nastopili združeni zbori 
ob spremljavi godbe na pi
hala. — U. 

Uspeh žeJezarJev 
V prvem polletju letošnjega 

leta so jeseniški zelezarji 
kljub objektivnim in subjek
tivnim težavam presegli druž
beni plan skupne proizvodnje 
za 6.4 odstotka in dosegli 502 
odstotka letnega plana. Naj
večji uspeh so dosegle topil
nice, kjer so prekoračili plan 
kar za 9.9 odstotkov. Valjar-
na je presegla plan skupne 
proizvodnje za 3.9 odstotka, 
predelovalni obrati pa za 0.2 
odstotka. V I. polletju so pre
segli tudi blagovno proizvod
njo, niso pa izpolnili vseh 
pogodbenih obveznosti do 
kupcev. Polletni uspeh jese
niški zelezarji hočejo do kon
ca leta še izboljšati in povečati 
produktivnost. Predvsem pa 
hočejo doseči še boljšo de
lovno disciplino, znižanje 
proizvodnih stroškov in izvr
šitev vseh pogodbenih obvez
nosti do domačih in tujih 
kupcev. — U. 

Sprehod po 
Boliinfu 

©V tem tednu imajo v Bo
hinju vsakoletni turistični te
den. Zaključna prireditev W 
v nedeljo v izvedbi fotklort* 
skupine in okteta TD BOhtaJ. 

V zadnjem mesecu se pri 
turizmu pozna vpliv slabe?« 
vremena, čeprav so vsi hoteli 
zasedeni s (predvsemJ ino
zemskimi gosti, zelo pogreša
jo prehodne turiste. TuristiJ" 
ni delavci računajo, da se bo 
z izboljšanjem vremena sit-
nje popravilo.. 

Q že več let ni v Bohinj 
frizerskega salona. TD Bolita] 
je vsako leto odprlo sezonski 
frizerski salon. V letošn}«* 
letu so končno prišli do stal
nega lokala v bllilnl hotth 
»Triglav«. 

Predvsem tuji gosti so pre
cej začudeni nad tem, ker v 
Bohinju ni prodajalne za sad-
je. Naši domači gostje se 5 
tem hitreje sprijaznijo — ver
jetno zaradi tega, ker so po
dobnih problemov vajeni tudi 
iz drugih naših krajev. 

# Letošnjo pomlad so P«*' 
uredili kopališče. Hišo, ki j* 
stala na vrtu, so podrli in na
redili novo cesto xa kopali
ščem. Na stari cesti bo sedaj 
urejena sprehajalna steza. 

Mnogo je bilo govora 9<* 
sti, ki je vodila preko kam-
ping naselja pri »Zlatorogu«' 
Sedaj so naredili novo cesto 
in tako tudi precej povečali 
zmogljivost priljubljenega 
kraja za taborjenje. 

P. Čolnar 



14. JULIJ W6S * GLAS KRONIKA — OGLASI 

Prodam betonsko železo 
profil 6 mm. Naslov v oglas
nem odelku 3148 

Prodam motor Maxi 175 
ccm Kranj, Krašnova 1 

3149 
Prodam malo rabljen des

ni StecHmik »Gorenje«. Mla
kar Mošnje 43, Brezje 

3150 
Prodam 15 tednov brejo 

svinjo. Voglje 49, Šenčur 
3151 

Prodam kravo dobro mle-
liarioo, bohinjske pasme, ki 
bo 72. 7. teletila. Dolažn An
ton, Ilovka 1, Kranj 3152 

Prodam spalnico s postelj
nimi vložki. St. Rozmana 5/5 
ZL polje Kranj 3153 

Prodam moped s prikolico 
v zelo dobrem stanju. Nasl. 
v ogL odd. 3154 

Pralni stroj »Kastor« pol-
avtomatic prodam. Ogled 
vsak dan razen nedelje od 18. 
^o 19. ure, Kranj, Jelenčeva 
8/1 3155 

Prodam motorno kok> Puch 
150 ccm. Zadnikar Jože, Zg. 
jezersko 127 3156 

Prodam kravo, ki bo av
gusta teletila. Pri Jerneju, 
Golnik 27 3138 

Prodam kravo, ki bo v 
kratkem teletila. Hotemo-
ie 12, Preddvor * 3139 

prodam stanovanjsko hišo 
ln levi čevljarski stroj znam
ke »Diirkopf«. Janez Jenko, 
Sr. vas 39, Šenčur 3140 

prodam kosilnico Berling. 
Anton Prosen, Šenčur 254 

Prodam kozo. Praprotnik 
Peter, Loka5, Križe 3105 

Kupim rabljen brzoparilnlk 
od 80 — 150 litrov, Luže 11, 
Šenčur 3157 

Na Partizanski cesti sem 
našel 4 julija žensko kolo. 
Kranj Partizanska c. 44 3158 

Mizarskega pomočnika za 
stavbena in pohištvena dela 
sprejmem takoj. Plača po do
govoru. Stanovanje in hrana 
preskrbljena. Peternel Jože, 
strojno mizarstvo, škofja Lo
ka 3159 

Opozarjam opazovano ose
bo, ki mi je na Prebačevem 
vzela moped zelene barve, da 
ga vrne Ropret, Voglje 94 

3160 
Našel sem moped dvosedež-

.Ui št. serije-20377069 št. okvir
ja 074158. Rant Andrej, Vola
ka 18, Gor. vas nad škofjo 
loko 3161 

Odstopim vrstni red za 
Mat 750, dobava v juliju. Na
slov v ogl. oddelku 3162 

Stranke obveščam, da bo 
zlatarska delavnica od 15. 7. 
do 15. 9. 1965 zaprta, da pra
vočasno dvignete naročila in 
Dopravila, RANGUS BLAŽ, 
Kranj - 3048 

Radi prenosa urarske obrti 
v Radovljico obveščam 
stranke, naj dvignejo popra

vila do 31. julija 1965, MAN-
DELC IVAN, Jesenice 3134 

Samo starejšega Inteligenta 
vzamem, kot podnajemnika. 
Ponudbe poslati pod »Soli
den« . 3135 

Nudim nagrado tistemu, 
kateri mi odstopi takojšnji 
vrstni red za polaganje voz
niškega dovoljenja (izpit). 
Naslov v oglasnem oddelku 

3136 
Izgubila sem rdečo jopico 

od Plevne^do St. Loke. Vrnit i 
proti nagradi na postajo L M 
ŠK. Loka 3137 

Ušel je papagajček, zgoraj 
sivograhaste, spodaj modre 
barve. Najditelj naj ga odda 
proti nagradi na Zlato polje 
2/B. 

Vedno nesreč ? 

P R O D A M O 
karambolirani 
osebni avtomobil 

Zastava 750 
letnik 1963 

z 32.000 prevoženimi kilo
metri. 

Izklicna cena 

650.000.— diri 
Ogled vozila možen na 

Zavarovalnici Kranj. 
Pismene ponudbe spreje

ma Zavarovalnica Kranj 
do petka, 16. junija 1965 
do 12. ure. 

Zavarovalnica Kranj 

Osnovna organizacija ZB 
NOV Bukovica obvešča 
člane ZB in ostalo prebi
valstvo njenega terena in 
okolice, da bo 

v nedeljo, 18. julija 1965 
ob 15. uri 

odkritje 
spominske plošče 
na Tomaževem 
nad Praprotnim. 

Vabi odbor 

Zahvala 
Ob izgubi naše drage mame 

in žene 
MARIJE KOVACIC 

se zahvaljujemo vsem so
rodnikom, prijateljem, znan
cem in sosedom za pomoč v 
njeni bolezni in sočustvovanje 
ob njeni smrti. Posebej se 
zahvaljujemo dr. Matildi Ko-
šir-Praprotnik, dr. Šopu tovi, 
dr. Jamšku, dr. Bohincu in 
strežnemu osebju interne k l i 
nike in vojaški bolnici Ljub-
Ijana-Moste za skrb in nego 
v bolezni. Zahvaljujemo se 
sindikatu tov. Iskra in sode
lavcem za izkazano pomoč ob 
njeni smrti. Zahvala tudi čč. 
duhovščini in vsem,, k i ste jo 
spremili na zadnji poti. 

Žalujoči: mož Ludvik, 
sin Vilko in hči Ma
rija 

Kranj-Stražišče, 4. 7. 1965 

Kljub temu, da se je v zadnjih dneh na cestah Gorenjske 
promet precej povečal, pa je bilo prometnih nesreč precej 
manj. V preteklih treh dneh se je pripetilo dvanajst nesreč, 
k] pa so bile večinoma le z lažjimi telesnimi poškodbami 
in manjšo materialno škodo. 

IZ NEZNANEGA 
VZROKA 
Voznik osebnega avtomobi

la UD 63-2̂ 1 — I je peljal iz 
Gozd Martuljka proti Jese
nicam. Ko je pripeljal v 
desni ovinek pred prehodom 
čez železniško progo, je za
peljal naravnost na levo 
strah ceste ln izruval tri ob
cestne smernike in se kasne
je zaletel v nosilec železniške 
zapornice. Voznik in sopot
nik sta bila lažje poškodova
na. Materialna škoda pa 
znaša nekaj manj kot pol 
milijona dinarjev. 

NEPAZLJIVOST 
PRI OBRAČANJU 
,Šofer avtomobila L J 370-16 

je na Ljubelju obračal na 
parkirnem prostoru svoje vo
zilo. V vzvratni vožnji je za
del v električni drog. Pri tem 
je nastala materialna škoda 
okoli 20 tisoč dinarjev. 

PO SREDINI CESTE 
Iz Kranja proti Bledu je 

vozil voznik osebnega avto
mobila K R 39-21. Na desnem 
nepreglednem ovinku v vasi 
Podbrezje je vozil po sredini 
ceste in s preveliko hi
trostjo. Zaradi tega je prišlo 
med njim in osebnim avto
mobilom RT—A—919 — D do 
trčenja. Materialna škoda 
znaša okoli 80 tisoč dinarjev. 

NEPRIMERNA HITROST 
Mopedist Alojz Srbčič se je 

peljal iz Begunj proti Jese
nicam. Skozi vas Poljče je 
peljal s precejšnjo hitrostjo. 
Nasproti mu je pripeljal av
tobus z zmerno hitrostjo. 
Zaradi prevelike hitrosti se 
je mopedist zaletel naravnost 
v avtobus. Zaradi močnega 
trčenja je mopedista vrglo 
čez svoje vozilo v avtobus. 

Voznik je bil težko ranjen, 
njegov sopotnik pa lažje. Oba 
so odpeljali v bolnišnico na 
Jesenice. Materialna škoda pa 
znaša okoli 50 tisoč dinarjev. 

SPREGLEDAL JE 
ODCEP CESTE 

Italijanski voznik osebne
ga avtomobila TS 33354 je 
Peljal po cesti iz Kranja 
proti Jesenicam. Za njim je 

peljal po cesti iz Kranja 
prdli Jesenicam. Za njim je 
peljal osebni avtomobil K R 
31-43. Pr i odcepu za Bled je 
italijanski voznik nameraval 
zaviti na cesto proti Bledu, 
vendar je prepozno zagledal 
odcep ceste. Peljal je naprej. 
Pr i drugem odcepu pa je 
zmanjšal hitrost in začel za
vijati v levo. Za njim vozeči 
voznik vozila K R 31-43 je 
med obema odcepoma pričel 
prehitevati italijanskega voz
nika. V času prehitevanja sta 
vozili trčili. Pri tem je na
stala materialna škoda okoli 
250 tisoč dinarjev. 

J. JARC 

a večjo varnost 
1. junija letos se je pričela 

zvezna prometno-vzgojna ak
cija, ki bo trajala do 31. ok
tobra 1965 pod geslom: ZA 
VEČJO VARNOST PEŠCEV 
IN KOLESARJEV V PRO
M E T U . 

Pešci in kolesarji so v pro
metu najpogosteje prizadeti 
in tudi velikokrat med šte
vilnimi povzročitelji promet
nih nesreč, ki nastajajo za
radi njihove nevednosti ali 
zavestnega kršenja promet
nih predpisov. 

Glavni poudarek v času te 
akcije naj bo na vzgoji, di
sciplini, previdnosti ter ob
zirnosti in tovarištvu na 
cesti. 

Namen akcije je: 
Seznaniti pešce in kolesar

je o njihovih dolžnostih in 
pravicah v cestnem prometu, 
določene z novim temeljnim 
zakonom o varnosti prome
ta na javnih cestah. 

Pritegniti vse udeležence • 
cestnem prometu k vzgoji 
prometne kulture . 

Skrbeti, da so udeleženci 
v prometu humani in pre
vidni do slepih, gluhonemih, 
onemoglih in ljudi s teles
nimi hibami. 

Organizirali preglede o iz-
p ravnost i koles in označeva
nje prehodov za pešce in ko
lesarske steze. 

Po 17. dneh 
so ga našli 

KRANJ, 13. Julija — Včeraj 
popoldne so našli v gozdu na 
šmarjetni gori obešenega 
52-Ietnega Maksa Kosa iz Kra
nja. Pokojni Kos je odšel 26. 
junija z doma in ga od tedaj 
niso več videli. Kot smo zve
deli, je pokojnik rad popival 
in bil živčno bolan. — J. J. 

Smrt pod balo kavčuka 
V soboto zjutraj se je pripetila težka nesreča v to

varni »SAVA« v Kranju, in sicer v obratu II na Gašteju. 
Na stroju »Giljotina« je rezal bale kavčuka 25-Ietni 

Peter Rakovec z Javornika. Bale kavčuka so bile mokre 
in je zato ena izmed njih, težka 50 kg, odletela njemu 
v glavo. Rakovec je bil na mestu mrtev. Vzroke nesreče 
še raziskujejo. — J. J. 

Zahvala 
Ob' britki izgubi našega dragega sina, brata in strica 

PETRA RAKOVEC 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so sočustvovali z na
mi v teh težkih trenutkih in mu darovali cvetje ter ga 
tako številno spremili na njegovo zadnjo pot. Iskrena 
zahvala vsem sorodnikom, sosedom, predvsem njegovim 
sodelavcem in celotnemu Kolektivu tov. Sava, ki so za 
Petra vsestransko izkazali svojo pomoč pri tako hitro 
in tragično preminulem mladem življenju. Najlepše se 
tudi zahvaljujemo za tople izrečene poslovilne besede. 
Nadaljna zahvala duhovščini, in ostalim za izrečeno 
sožalje. še enkrat iskrena hvala vsem. 

žalujoči: oče Martin, brat 
Aleš, sestre Cilka z dru
žino, Francka in Milka ter 
ostalo sorodstvo 

Gasilsko društvo 
Bitnje 
pri Kranju 
priredi v nedeljo, dne 18. 
julija s pričetkom ob 15. 
uri 

tradicionalno 
vrtno veselico 

Za ples ln razvedrilo bo 
igral priznani kvintet »BO
RISA KOVAČIČA« s soli
stoma DANILO ČADEŽ in 
STANKA KOVACIC. Ce 
bo vreme slabo, bo prire
ditev naslednjo nedeljo. 

20.000 din NAGRADE dobi, 
kdor ml vrne izgubljeni 
kovček od Podkorena do 
Bleda. Prosim oddati LM 
Bled. 



Več pozornosti strokovnemu dvigu kadra 

Namesto zavoda 
Višja šola za organizacijo dela 

Na jutrišnji skupni seji občinske skupščine bodo odbor
niki obeh zborov razpravljali tudi o predlogu, da se sedanji 
Zavod za organizacijo dela v Kranju in Višja kadrovska šola 
preimenujeta v Višjo šolo za organizacijo dela in da se k tej 
soli pripoji Pokrajinski center za izobraževanje vodilnih in 
strokovnih kadrov v Novem Sadu. 

Zavod za organizacijo dela 
v Kranju je ustanovil julija 
1958. leta takratni okrajni 
ljudski odbor kot samostojno 
ustanovo, ki je pod imenom 
Zavod za izobarežvanje kad
rov in proučevanje organiza
cije dela v Kranju najprej 
deloval na področju nekda
njega kranjskega okraja. Je
seni leta 1959 pa je ustanovil 
Višjo kadrovsko šolo. Ker je 
zavod v svojem nadaljnjem 
obstoju poglobil izobraževal
no in svetovalno dejavnost 
ter pričel razvijati tudi publi
cistično smer z izdajanjem 
številnih učnih pripomočkov 
ter strokovnega časopisa 
»Kadrovska politika«, mu je 
1, julija 1962 takratni svet 
LRS za raziskovalno delo po
delil status znanstvenega za
voda. Septembra 1963 pa je 
izvršni svet SRS d&l soglasje, 
da posluje Višja kadrovska 
šola kot visokošolski zavod 
prve stopnje. 

Preimenovanje sedanjega 
Zavoda za organizacijo dela in 
njegove Višje kadrovske šole 
v Višjo šolo za organizacijo 
dela v Kranju je utemeljeno 
zaradi naslednjih vzrokov: 

Šolska in izobraževalna de
javnost tvorita sedaj v fi
nančnem obsegu dve tretjini 
vsega zavodovega poslovanja, 
saj je število slušateljev na 
Višji kadrovski šoli poskočilo 
od 10 v letu 1959/60 na 700 v 
letu 1964/64. Poleg teh pa 
obiskuje razne zavodove red
ne in izredne seminarje še 
okrog dva tisoč slušateljev 
letno. 

Struktura slušateljev na 
Višji kadrovski šoli se je zad
nje čase močno nagnila v ko
rist smeri za organizacijo in 
poslovanje. Trenutno študira 
na tej smeri, 393 slušateljev, 
na kadrovski 379 in na smeri 
za varnost pri delu 98. 

S takim predlogom se stri
njajo tudi pokrajinskega iz
vršnega sveta Vojvodine, saj 
je referendum med sodelavci 
tamkajšnjega zavoda pokazal 
umestnost takega ukrepa. S 
takim korakom pa se strinja 
tudi delovni kolektiv kranj
skega zavoda, saj je na re

ferendum s 50 pritrdilnimi 
proti 7 odklonilnim glasovom 
tudi izrekel svoje stališče 

D. R. 

Iz realizacije plana Delavske univerje v Kranju za leto 
1964 je razvidno, da je plan na vseh področjih delovanja ob
čutno presežen. Vendar pa je pri tem potrebno takoj ome
niti, da nI bila dosežena večja realizacija z zvišanjem cen, 
ampak s povečanim obsegom dejavnosti. Realizirani dohodek 
je porastel od 26,932.792 din v letu 1963, na 42,955.929 din v 
letu 1964, pri čemer je bil finančni plan za leto 1964 prese
žen za 25 odstotkov. 

Trenutno deluje pri Delav
ski univerzi šest sektorjev: 
družbenopolitični, strokovni, 
poljudnoznanstveni, center za 
gospodinjstvo, jezikovni cen
ter in tehnični servis. Po ob
segu dejavnosti je z največ
j im odstotkom udeleženo 
str:,! ^vno izobraževanje, na 
drugem mestu pa je družbe

no politično in ekonomsko 
izobraževanje. 

V letošnjem letu namerava
jo izvesti sistematično pro
gramiranje in nekatere sek
torje okrepiti s strokovnimi 

Slovesen začetek v Begunjah 
V Begunjah so v soboto slo

vesno pričeli s prireditvami 
v počastitev dvajsetletnice 
osvoboditve. Na provizorično 
urejenem prizorišču nekoliko 
ven Iz naselja pod hribom 
Sv. Peter se je zbralo na slav
nostno akademijo nad tisoč 
obiskovalcev iz domačega in 
okoliških krajev. Pričelo se je 
z ognjemetom z bližnjega hri
ba. Slovesnost pa je otvoril 
predsednik občine Radovljica 
FRANC JERE s kratkim go
vorom, v katerem je orisal 
strahotno nasilje- v nekdanji 
gestapovski mučilnici, od ko
der se-ni več vrnilo v življe
nje stotine slovenskih rodo
ljubov. Spregovoril pa je tudi 
o uspehih, ki so jih dosegli 
ljudje teh krajev v povojnem 
obdobju, saj je zraslo tamkaj 
več novih tovarn in drugih 
objektov. 

V umetniškem delu so se 
predstavili Invalidski pevski 
zbor iz Ljubljane pod vod
stvom Radovana Gobca in 

NOVOPOROČENCI! 
Hotel Grad Hrib v 

Preddvoru vam pripra
vi slovesno kosilo po 
vaši želji — tudi v po

sebni sobi 

igralci gledališča Tone Čufar, 
Bojan čebulj, Marijanca če-
buljeva, Franci Pogačnik in 
Tone Kralj. V lepem narav
nem prizorišču v nedrih Be
gunj, simbolu nekdanjega trp
ljenja in strahu, je zadonela 
uporna slovenska pesem, 
vmes pa so se čuli verzi umet
niške besede naših najboljših 
oblikovalcev Prešerna, Can
karja, Župančiča, Kosovela, 
Bora, Kajuha, Levca, Vipot-
nika, Kosmača in drugih. 

Akademija s sodelovanjem 
odličnega pevskega zbora in 
recitatorjev je napravila na 
navzoče izreden vtis. V vse
binskem in idejnem pogledu 
je bila zelo uspela, izvajalci 
pa so nastopili doživeto in s 
čutom za umetniško podaja
nje. 

V dneh do nedelje se bodo 
vrstile predvsem uprizoritve 
dramskih del, a v četrtek bo 
koncert bratov Avsenik, v ne
deljo, 18. julija pa bo sreča
nje slovenskih internlrancev. 

Prvenstvo 
v Kranju 

Jutri, v četrtek, se bo 
na teniških igriščih v 
športnem parku Stanka 
Mlakarja v Kranju začelo 
XII. državno pionirsko 
prvenstvo v tenisu, ki bo 
trajalo do nedelje, 18. ju
lija. Organizatorju prven
stva TK Triglavu se je do
slej prijavilo okoli 100 
pionirjev in pionirk iz 
vseh republik, razen Črne 
gore. Tekmovali bodo za 
najvišje i v slove v držav
nem meril i v naslednjih 
disciplinah: pionirji do 
14 let, pionirji do 12 let, 
pionirke in pionirji v dvo
jicah. 

Tekmovanje bo vsak 
dan trajalo od 8. do 19. 
ure, slavnostna otvoritev 
prvenstva pa bo v četrtek 
ob 16. uri. Tekmovanje bo 
odprl predsednik Občin
ske skupščine Kranj Mar
tin Košir. Vse ljubite"je 
tenisa vabimo, da si tek 
movanje ogledajo. 

V 

r 
Živita naj ženin, nevesta 

V nedeljo bo ob zaključ
ku turističnega tedna v Bo
hinju »kmečka ohcet«. Po-

iskali smo letošnjo »neve
sto« Darinko Ogrin iz Bo
hinjske Bistrice in se z njo 
pomenili o »ženitvenih« te
žavah. 

Vidim, da imate že 4 me
sece starega fantka! Ali ne 
boste vi nevesta? 

»Določili so mene. Rekli 
so, da potrebujejo zdravo in 
močno dekle, ki zna plesati 
in peti. Moj Aleš pa je iz 
prave zveze in ne bo sode
loval v prireditvi.« 

To pomeni, da ste že po
ročeni. Kako pa gleda vaš 
soprog na vasovanje in sa
mo »ohcet«? 

»Malo je že prizadet. Zdi 
se mi, da ga bodo' najbolj 
motili prizori s poljublja
njem, čeprav je to samo 
igra, bi tudi jaz raje videla, 
da bi bil on v vlogi ženina.« 

Brez dvoma, po izgledu so 
izbrali pravo dekle. Ali zna
te tudi tako lepo peti in 
veselo zarajati? 

»že dve leti sem član fol
klorne skupine. Poleg tega 

hodim v 4. letnik učiteljišča 
in mislim, da mi to res ne 
bo delalo posebnih težav.« 

Prav gotovo vas je mali 
Aleš oviral pri šolanju? 

»Vse je prišlo hkrati: Aleš, 
šola in še »ohcet«. Največ 
časa mi vzame šola. Zaradi 
poroda so mi v šoli dovolili, 
da delam sedaj zaključne 
izpite čez vse leto. Sedaj ve
čino prostega časa presedim 
pri knjigah in zvezkih. 
Upam, da bo šlo vse po 
sreči!« 

Kaj pa vaš »ženin«? 
»To je Tone Murovec. V 

službi je pri LIP. Doma je 
tudi iz Bohinjske Bistrice. 
Morda bo pa imel tudi on 
zaradi »ohceti« kakšne teža
ve z dekleti?« 

Ko smo se poslovili od 
simpatične »neveste«, smo 
j i zaželeli vso srečo doma, 
na »ohceti« in seveda tudi 
v šoli. Upamo, da bodo pro
fesorji prizanesljivi z našo 
gorenjsko nevesto! 

P. Čolnar 

sodelavci. Ker specializirane 
izobraževalne oblike vzbujajo 
večji interes, bodo od sploš
nih začeli hitreje prehajati M 
te oblike, pri čemer bodo 
bolj pazili na strokovni dvjg 
kadra in nabavo ustreznih 
tehničnih sredstev. Prav tak° 
bodo razširili kapaciteto pfO; 
štorov za izobraževanje, 
čc-ner bodo stavbo delavs^ 
univerze dokončno usposobi" 
li za te potrebe. 

Tako bodo v letošnjem 1* 
tu pri družbeno p_»litičn^m 

sektorju prvič formirali šolo 
za vodilni kader v gospod^; 
stvu. Poljudno znanstve"' 
sektor bo za odra slej šo nva" 
dino, ki je absolvirala dos*" 
danjo prvo in drugo stopf)* 
šole za življenje, organiziral 
novo obliko — pripravo m'a; 
dine za zakon. Ker je z û 1" 
nitvijo zavoda za napred^ 
gospodinjstva nastala na na
ročju gospodinjstva občutna 
vrzel, je kolektiv delav»^.e 

univerze v letu 1964 razši^ 
svojo dejavnost na podroćie 

gospodinjstva, gostinstva ) Q 

turizma. Dejavnost na P00"' 
ročju izobraževanja gostij1" 
skega kadra mora sicer s e 

preko preizkusne dobe. Tu s e 

namreč pojavljajo težave,^; 
ko zagotoviti instruktor?^ 
kader, predvsem iz strež^ 
stroke. Vendar upajo, da jjm 

bo to uspelo s pritegnitvi)0 

predavateljev gostinske Š0lc 

na Bledu. Iz področja gosP°" 
dinjstva pa organizirajo Ku" 
harske in šiviljske tečaje. 

Jezikovni center, ki je z& 
samostojno delati septem "̂" 
lani, poučuje tuje jezike (ne111' 
ški, angleški, francoski« in i'a". 
lijanski) po magnetofon^1 

metodi, ponekod pa tudi 1 

diapozitivi. Tečaji so razb
ijeni v tri stopnje: začeti1.' 
nadaljevalni in kon verzali" 
ski. Ta center tudi samosi01' 
no dela na področju izpop0!" 
njevanja in iskanja moderflj'j' 
šega načina poučevanja tui1'1 

jezikov. Poleg tega so za-e,J 
tudi poučevati angleški je',k 

za šolske in predšolske ot1'0" 
ke. Otroci od 5. do 6. leta *f3: 
rosti se učijo jezika v obl'kj 
igre. Ti tečaji naj bi traja,i 

več let in bi otroci po kon^" 
nem tečaju popolnoma obvla" 
dali tuj jezik. 

Izdaja in tiska CP -C.<r 
renjski tisk« Kranj, KOTO' 
ška cesta 8. Naslov ured' 
ništva: Kranj, Cesta St*' 
neta Žagarja 27 in uprav*'* 
Kranj, Koroška cesta 0* 
Tekoči račun pri NB v 

Kranju 607-11-1-135. Tel<r 
foni: redakcija 28-35, 20-5?' 
uprava in tiskarna 21-9"' 
24-75, 28-97. Naročnin:>: 

letno 1300, mesečno 110 d)' 
narjev. Cena posameznic 
številk: sreda 20, sobot* 
30 din. Mali oglasi za na' 
roenikc 30, za nenaročnike 

40 din beseda. Neplačani*1 

oglasov ne objavljamo 




